
PROTOKÓŁ NR XXXIV/2017

z XXXIV sesji Rady Miasta i Gminy Margonin, odbytej w dniu 29 czerwca 2017 r.

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Margonin

Ad/ 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Jerzy Toboła o godz. 16.00
 
dokonał otwarcia oraz przywitał uczestników

XXXIV Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący Rady poinformował, że według listy na sali obecnych jest 15 Radnych, co oznacza
stan wystarczający do podejmowania prawomocnych uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto obecnych było również 11 Sołtysów (w tym 2 Sołtysów Radnych).
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu.

Ad/ 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Jerzy Toboła odczytał proponowany porządek obrad XXXIV sesji:
„1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Interpelacje i zapytania Radnych Rady Miasta i Gminy Margonin.
5. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ określenia  zasad  rozliczania  tygodniowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  i  udzielania
obniżek w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto i Gminę Margonin,
B/ zmiany uchwały Nr IX/103/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 18 czerwca 2015 r.
w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  stawek  i  szczegółowe  warunki
przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego,  szczegółowe  warunki  obliczania
i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny ponadwymiarowe i  godziny  doraźnych zastępstw oraz
przyznawania  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom zatrudnionym w szkołach  prowadzonych
przez Miasto i Gminę Margonin,
C/ wyrażenia sprzeciwu dla budowy fermy brojlerów kurzych w miejscowości Młynary,
D/ odpłatnego przejęcia na własność Gminy Margonin działki gruntu w Lipinach,
E/ odpłatnego przejęcia na własność Gminy Margonin działek gruntu w Próchnowie,
F/ przejęcia na własność Gminy Margonin działek gruntu w Zbyszewicach,
G/ ponownego wydzierżawienia nieruchomości gruntowych, 
H/ wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowych stanowiących własność
Gminy Margonin,
I/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2017,
J/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2017-2021,
K/ przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi
Młynary (część północno- wschodnia) 
8. Wolne głosy.
9. Zakończenie sesji”.

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad?
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowany w całości porządek obrad XXXIV sesji
Rady Miasta i Gminy Margonin.



Wynik głosowania:
ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

Ad/ 3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji.
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  protokół  z  XXXIII sesji  został  sporządzony
w regulaminowym czasie i wyłożony do wglądu w biurze rady.
Przewodniczący zapytał czy Radni zgłaszają uwagi do Protokołu?
Uwag nie zgłoszono.
W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przyjęcie  protokołu
XXXIII sesji Rady:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

 
Ad/ 4. Interpelacje i zapytania Radnych 
Radny  J.  Staniewski  –  powiedział,  że  na  XXXII  sesji  zgłaszał  przeciekający  dach  na  byłej
hydroforni. Mijają miesiące i nic się nie dzieje, dach nadal przecieka. 
Burmistrz – odpowiedział, że to jest stary budynek i na razie nie mamy w planie tego remontować,
ponieważ nie mamy na to środków w budżecie.
Radny J. Staniewski – powiedział, że chodzi o zabezpieczenie dachu, żeby nie przeciekał. 
Burmistrz – powiedział, że na razie nie ma na to środków pieniężnych. W tej chwili są ważniejsze
rzeczy  niż  ten  budynek.  Nie  wiem też,  czy  ten  budynek  nadaje  się  do  remontu  czy  tylko  do
rozbiórki. Na tą chwilę nie mamy środków finansowych.
Radna  T.  Koźlarek  –  zapytała,  czy  w Radwankach  jest  plan  zabudowy,  czy  rozbudowy fermy
brojlerów  lub  trzody  chlewnej  w  stronę  do  Podstolic?  Bo  takie  chodzą  pogłoski  wśród
mieszkańców. 
Burmistrz – powiedział, że nic nie wie na ten temat. Dodał, że nie wie komu zależy na tym, żeby
tworzyć  psychozę  strachu.  Słyszałem  już  te  pytania  pojawiające  się  ze  strony  mieszkańców
Radwanek, czy będzie ferma. Mi nic nie wiadomo na ten temat, a czy Adorol jako spółdzielnia
produkcyjna planuje budowę jakiś kurników w tym miejscu, tego nie wiem. Żadne oficjalne pismo
jak w przypadku Pana Stokłosy,  że coś ma się dziać nie  wpłynęło.  Nic na ten temat  na dzień
dzisiejszy nie wiem. 
Radny H. Bukowski – poprosił o odmalowanie pasów na rynku.
Burmistrz – powiedział, że poinformuje o tym zarząd dróg wojewódzkich. 
Radny  W.  Janowiak  –  poprosił  o  przesunięcie  znaku  „koniec  obszaru  zabudowanego”  w
Próchnowie, przy wyjeździe z Próchnowa za krzyżówkę w stronę jak się jedzie na Budzyń.
Radny A. Rogacki – poinformował, że Zarząd Dróg Wojewódzkich wyznaczył w Lipinach nowe
przejście dla pieszych, będzie ono na wprost ścieżki od kaplicy. Nie będzie przejścia przy starej
szkole. 
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kończak – powiedziała, że jeżeli chodzi o przejście to mieszkańcy,
mówią, że aż się prosi, żeby za torami od strony gminy zrobić przejcie. 
Burmistrz  –powiedział,  że  można  iść  100  m dalej  i  przejść  przejściem dla  pieszych.  Możemy
zwrócić się do ZDW,że jest taka prośba mieszkańców. 
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kończak – powiedziała, że któryś rok z rzędu ZDW znaczy miejsca,
tj. ubytki w drodze, z którymi należy coś zrobić. Co roku jest to znaczone i na tym się kończy. Te
znaczenia znikają po czasie i nic więcej się z tym nie robi.
Radny J. Staniewski – zasygnalizował aby zrobić przy przejściu przy przystanku, tam gdzie się
wysiada chodnik. Dodał, że można przesunąć pasy pomiędzy przystankami i zrobić chodnik.
Radny A. Rogacki – poprosił o odnowienie przejścia koło szkoły w Lipinach. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Kruszka – zasygnalizowała, że remontu wymaga też ul. Polna. 



Burmistrz – odpowiedział, że czekamy na budowę ronda na przyszły rok. I nie będziemy tej drogi
teraz remontować, bo to się nie opłaca. 
Radny A. Zmudziński – zapytał, czy studzienek nie można zrobić raz a dobrze. Studzienki już się
zapadły i są ciągle naprawiane. Droga z rynku do posterunku była 3 lata temu robiona i wszystko
się zapadło. Na ul. Powstańców były już 5 razy robione 
Radna J. Zmudzińska – dodała, że przy swojej posesji studzienka się ciągle zapadała i wymurowali
gruntownie tą studzienkę i się już nie zapada.
Przewodniczący Rady oddał głos Panu T. Kaczubie.
T. Kaczuba – poprosił Kierownika ARiMR Margonin W. Pietruczuka o przedstawienie informacji,
jak wyglądają dopłaty dla rolników na terenie powiatu chodzieskiego. Jaka jest ilość złożonych i
zaakceptowanych wniosków.
Kierownik  ARiMR Margonin  W. Pietruczuk – powiedział,  że  są  na  etapie  kończenia kampanii
2016.  Naliczanie  i  wydawanie  decyzji  jest  na  poziomie  powiatu.  Natomiast  jeśli  chodzi  o
dysponowanie środkami unijnymi, to wszystko przechodzi przez centralę, czyli przez Warszawę.
Jesteśmy w czołówce i w toku są jeszcze 3 sprawy. W całym powiecie mamy 1415 beneficjentów.
Kwoty są rzędu 40 mln zł., które są co roku rozdysponowane dla naszych rolników na cały powiat.
Jeśli chodzi o wsparcie naszego rolnictwa w powiecie, jest ono znaczne. Obsługujemy w tej chwili
kampanię z działania na lata 2014-2020 jeśli chodzi o program rozwoju obszarów wiejskich. W tym
się mieszczą działania ONW, to są obszary o niekorzystnych warunkach gospodarowania, to się
zalicza do rozwoju obszarów wiejskich. Są jeszcze dopłaty obszarowe i one stanowią największy
procent udziału we wszystkich dopłatach. 
Pan T. Kaczuba – zapytał, czy to, co słyszymy w mediach odnośnie tego systemu, że nie działa, to
się nie tyczy powiatu chodzieskiego?
Kierownik  ARiMR  Margonin  W.  Pietruczuk  –  powiedział,  ze  to  się  nie  tyczy  powiatu
chodzieskiego i dodał, że programy rolne są bardzo skomplikowanymi programami. Firma, która
przyjęła  zobowiązanie  jeśli  chodzi  o  działanie  systemu  informatycznego,  jest  3  z  kolei  firmą.
Poprzednie  firmy,  które  startowały  do  przetargu  miały  problemy,  ze  względu  na  piekielnie
skomplikowany program. Programy rolne wbrew pozorom są bardzo skompilowane, ponieważ są
wprowadzane  modułowo  Zmieniają  się  wytyczne  i  jest  trudną  rzeczą  opanowanie  nowych
aktualizacji. Te systemy są bardzo skomplikowane. 

Ad/ 5. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1. Przewodnicząca Komisji  Radna A. Wegner odczytała  sprawozdanie z  posiedzenia wspólnego
komisji ds. społecznych i rolniczych oraz komisji ds. budżetu, finansów i planowania z dnia 26
czerwca 2017 r.: „W dniu 26 czerwca 2017 r. o godzinie 16:00 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i
Gminy Margonin odbyło się wspólne posiedzenie w/w komisji. W posiedzeniu uczestniczyli Radni,
Zastępca  Burmistrza,  Pani  Skarbnik  oraz  pracownicy  urzędu,  którzy  omawiali  przygotowane
projekty uchwał.  Burmistrz zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad, poprzez uzupełnienie go o
dodatkowy punkt projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego wsi Młynary (część północno- wschodnia). Członkowie komisji
omówili  poszczególne  propozycje  uchwał  zgłoszonych  do  programu  obrad XXXIV sesji  oraz
dodatkową propozycję zgłoszoną do programu i zaopiniowali je pozytywnie.
Na koniec omówiono bieżące sprawy dotyczące miasta i gminy Margonin.”
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

2. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Staniewski odczytał sprawozdanie z posiedzenia komisji
rewizyjnej z dnia 12 czerwca 2017 r.: „W dniu 12 czerwca 2017 r. o godzinie 16.00 odbyło się
posiedzenie  komisji  rewizyjnej,  której  tematem była  „Kontrola  działalności  rybakówki,  stanicy
WOPR oraz wyciągu nart wodnych.”. Podczas terenowego posiedzenia komisji obecni byli Pan Z.
Łykowski (rybakówka), Pani S. Mirecka (narty wodne) oraz Pan Jakub Żywicki (stanica WOPR),
którzy  przedstawili  szczegółowe  informacje  na  działalności  i  funkcjonowania  w  kolejności:
rybakówki,  stanicy WOPR i  wyciągu nart  wodnych oraz  odpowiadali  na pytania i  zagadnienia



skierowanie przez członków komisji. 
Podczas komisji zgłoszone zostały następujące wnioski: 
Rybakówka:

– prośba o wymianę dachu na pomieszczeniu gospodarczym,
Stanica WOPR:

– potrzeba zakupu motorówki przystosowanej do ratownictwa (Pionier Multi),
– dołożenie płyty

Narty wodne:
– potrzeba zakupu drabinki do motorówki,

potrzeba zakupu butli z tlenem do tlenoterapii.”.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.

Ad/ 6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Burmistrz odczytał sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z okresu międzysesyjnego.
1. Zostały wydane następujące zarządzenia w sprawie:

• zmiany uchwały budżetowej na rok 2017,
• zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy Margonin na 2017 r.,
• sporządzenia skonsolidowanego bilansu,
• działania Miejsko-Gminnego Centrum Zarządzania Kryzysowego w Margoninie,
• działania Miejsko-Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w Margoninie,
• organizacji, uruchamiania i funkcjonowania systemu stałych dyżurów w mieście i gminie

Margonin na potrzeby podwyższenia gotowości obronnej państwa,
• organizacji Stanowiska Kierowania Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w czasie pokoju

w razie wewnętrznego lub zewnętrznego zagrożenia bezpieczeństwa narodowego, w tym w
razie  wystąpienia  działań  terrorystycznych  lub  innych  szczególnych  zdarzeń,  a  także  w
czasie wojny,

• zmiany Zarządzenia Nr 75/2016 Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z dnia 3 czerwca
2016 r. w sprawie zasad korzystania z kompleksu zjeżdżalni wodnych,

• zatwardzenia  sprawozdania  finansowego  za  rok  2016  instytucji  kultury  –  Miejsko–
Gminnego Ośrodka Kultury w Margoninie,

• ogłoszenia wykazu działki gruntu przeznaczonej do zbycia w formie przetargu,
• ogłoszenia wykazu działek gruntu przeznaczonych do zbycia w formie przetargu,

2. Burmistrz uczestniczył w następujących spotkaniach:
• 19.05.2017 r.  - Sala sportowa Margonin: Przedszkole Samorządowe Margonin - majowy

koncert pn.: „Cudownych rodziców mam” , 
• 22.05.2017 r. - SP Lipiny – dzień patrona szkoły,
• 23.05.2017 r. - Komfort Margonin – walne zebranie członków Stowarzyszenia 7 Ryb,
• 25-26.05.2017 r. - Gdynia - udział jako prelegent w panelu dyskusyjnym OZE i skuteczna

polityka energetyczna – wyzwaniem dla samorządów w ramach kongresu Perły samorządu,
• 27.05.2017 r. - Lipiny – festyn rodzinny,
• 28-29.05.2017r. -  Warszawa, spotkanie w pałacu prezydenckim z okazji  dnia samorządu

terytorialnego, udział w konsultacjach społecznych w zakresie elektrowni wiatrowych,
• 30.05.2017 r.  - MGOK Margonin – spotkanie z okazji Dnia Matki organizowanym przez

Stowarzyszenie Słodzik,
• 28.05.2017 r. - MGOK Margonin – dzień dziecka,
• 28.05.2017 r. -  Próchnowo – festyn z okazji Dnia dziecka,
• 01.06.2017 r. -  jubileusz 92 lata Pani Krystyny Dziekan, 
• 01.06.2017  r.  - otwarcie  i  przekazanie  nowego  urządzenia  na  placu  zabaw  przy

ul. Cmentarnej w Margoninie,
• 03.06.2017 r. - Chodzież – Chodzieskie Targi Gospodarcze,
• 04.06.2017 r. - Komfort Zbyszewice – piknik integracyjny oraz dzień dziecka,
• 04.06.2017 r. - XII powiatowa wystawa koni - Stajnia Państwa Lauk w Margoninie,



• 06.06.2017 r.  -  Strzelnica Margonin – festyn rodzinny na poligonie organizowany przez
Przedszkole samorządowe w Margoninie,

• 07.06.2017  r.  -  ChDK  Chodzież  –  udział  w  uroczystości  wręczenia  aktu  nadania
honorowego obywatela miasta Chodzieży Pani Krystynie Miłobędzkiej,

• 08.06.2017  r.  -  Motel  Margonin  -  udział  w debacie  Oksfordzkiej,  organizowanej  przez
Stowarzyszenie Małe Radości, 

• 09.06.2017 r. - Warszawa - Ambasada Portugalii – udział na zaproszenie ambasadora w dniu
Portugalii,

• 09.06.2017 r. - Margonin - XVII edycja turnieju wiedzy prewencyjnej (uczestniczył doradca
Burmistrza Pan Franciszek Wyrwa),

• 10.06.2017 r. - obchody jubileuszu 101 urodzin Porucznika Pana Stefana Goślińskiego,
• 10.06.2017 r. - Radwanki – festyn rodzinny,
• 11.06.2017 r. - Pałucki festiwal orkiestr dętych w Margoninie,
• 11.06.2017 r. - Strzelnica Margonin - strzelanie zielonoświątkowe,
• 12.06.2017 r. - Kobylnica – posiedzenie zarządu SGPEO,
• 13.06.2017 r. - Nowe – posiedzenia zarządu Dolina Wełny,
• 14.06.2017 r. - Przedszkole samorządowe Margonin – zakończenie roku,
• 20-21.06.2017 r. - Serock – udział jako prelegent w XII Konferencji i Targach PSEW pn.:

„Energia wiatrowa – nowe otwarcie”,
• 22.06.2017 r.  - Komfort  Margonin  – uroczyste  wręczenie wyróżnień dla  uczniów szkół

podstawowych z terenu gminy Margonin,
• 23.06.2017 r. - zakończenie roku szkolnego w szkołach z terenu gminy Margonin,
• 23.06.2017 r. - Plaża miejska w Margoninie – koncert zespołu Disco Polo „Weekend” oraz

pokaz fajerwerków,
• 23.06.2017 r. - Komfort Margonin - jubileusz 55 lecia KGW Margonin,
• 24.06.2017 r. -  Adolfowo – bieg dla Szymka budzimy Szymka – zorganizowanym przez

Stowarzyszenie „Razem dla Studziec i Adolfowa”,
• 24.06.2017 r. - udział w derbach po latach Sokół Szamocin – Leśnik Margonin,
• 24.06.2017 r. - Plaża Margonin - noc kupały,
• 25.06.2017 r. - rozpoczęcie ligi wiejskiej,
• 26.06.2017 r. - plaża Margonin – szkolny festiwal piosenki,
• 27.06.2017 r. - jubileusz 94 l. Pani Anny Włodarskiej,
• 27.06.2017 r. - Margonin – zakończenie roku akademickiego Uniwersytetu III Wieku,,
• 28.06.2017 r. - Trzebaw – walne zgromadzenie Stowarzyszenia WOKISS,
• 29.06.2017 r. - Piła – otwarcie wystawy Historia Żydów w Pile,

III. Podpisano następujące umowy:
Dnia 25.05.2017 podpisano następujące umowy:

• nieodpłatne przejęcie od Starostwa Powiatowego gruntu pod plażę, 
• zbycie dwóch działek budowlanych w Studźcach 

Dnia 07.06.2017 r. podpisano dwie umowy na zbycie dwóch działek budowlanych w Studźcach. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

Ad/ 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

A/ określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli i udzielania
obniżek w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto i Gminę Margonin,
Kierownik CUW Margonin D. Heinisch przedstawiła projekt uchwały. Pani Kierownik dodała, że w
podstawie prawnej zmienia się również numer ustawy karta nauczyciela, ponieważ w trakcje 
tworzenia projektu obowiązywała ustawa poprzednia jeszcze z roku 2016, teraz jest to ustawa z 
2017 r., poz. 1189. 
§ 1. Zasady rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto i Gminę Margonin, dla 



których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego określa załącznik
nr 1 do uchwały. 
§ 2. Zasady udzielania i rozmiar obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom pełniącym stanowiska kierownicze
w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto i Gminę Margonin określa załącznik nr 2 do
uchwały
§ 3. Tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych
w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla
stanowisk  o  różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze  godzin,  nauczycieli  realizujących
obowiązki pedagogów,  psychologów, logopedów oraz doradców zawodowych, zatrudnionych w
szkołach i placówkach prowadzonych
przez Miasto i Gminę Margonin określa załącznik nr 3 do uchwały.
§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 5. Traci moc:
1) uchwała Nr IX/104/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 18 czerwca 2015 r. w sprawie
określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli i udzielania obniżek
w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto i Gminę Margonin;
2)  uchwała  Nr XXIII/269/2016 Rady Miasta  i  Gminy Margonin  z  dnia  23 czerwca 2016 r.  w
sprawie zmiany uchwały Nr IX/104/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 18 czerwca 2015 r.
w  sprawie  określenia  zasad  rozliczania  tygodniowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  i
udzielania obniżek w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto i Gminę Margonin.
§ 6.  Uchwała wchodzi w życie  z dniem 1 września 2017 r.  i  podlega ogłoszeniu w Dzienniku
Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XXXIV/394/2017 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

B/ zmiany uchwały Nr IX/103/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 18 czerwca 2015 r.
w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  stawek  i  szczegółowe  warunki
przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego,  szczegółowe  warunki  obliczania
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz
przyznawania  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom  zatrudnionym  w  szkołach
prowadzonych przez Miasto i Gminę Margonin,
Kierownik CUW Margonin D. Heinisch przedstawiła projekt uchwały.
§ 1.  1.  W załączniku do uchwały  Nr  IX/103/2015 Rady Miasta  i  Gminy Margonin  z  dnia  18
czerwca  w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki
przyznawania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego,  szczegółowe  warunki  obliczania  i
wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz
przyznawania  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom zatrudnionym w szkołach  prowadzonych
przez  Miasto  i  Gminę  Margonin  §  6  otrzymuje  brzmienie:  "  §  6.  1.  Nauczycielowi,  któremu
powierzono stanowisko dyrektora szkoły albo inne stanowisko kierownicze ustanowione w statucie
szkoły przyznając dodatek funkcyjny uwzględnia się wielkość szkoły, jej strukturę organizacyjną
oraz złożoność zadań wynikających z zajmowanego stanowiska
2.  Nauczycielowi,  któremu  powierzono  stanowisko  dyrektora  szkoły  albo  inne  stanowisko
kierownicze ustanowione w statucie szkoły przysługuje dodatek funkcyjny w wysokości:
1) dyrektorowi szkoły podstawowej liczącej do 12 oddziałów - w kwocie od 400,00 zł do 1.500,00
zł miesięcznie,



2) dyrektorowi szkoły podstawowej liczącej powyżej 12 oddziałów - w kwocie od 1.000,00 zł do
2.500,00 zł miesięcznie,
3) dyrektorowi przedszkola w kwocie od 400,00 zł do 1.500,00 zł miesięcznie,
4) wicedyrektorowi szkoły podstawowej w kwocie od 300,00 zł do 1.500,00 zł miesięcznie,
5) wicedyrektorowi przedszkola w kwocie od 100,00 zł do 800,00 zł miesięcznie.”.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3.  Uchwała wchodzi w życie  z dniem 1 września 2017 r.  i  podlega ogłoszeniu w Dzienniku
Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XXXIV/395/2017 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

C/ wyrażenia sprzeciwu dla budowy fermy brojlerów kurzych w miejscowości Młynary,
K. Maćkowiak przedstawiła projekt uchwały.
§ 1. Wyraża się sprzeciw dla budowy fermy brojlerów kurzych w miejscowości Młynary, na działce
numer ewidencyjny 168/1 obręb Młynary.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XXXIV/396/2017 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

D/ odpłatnego przejęcia na własność Gminy Margonin działki gruntu w Lipinach,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
§ 1.  Wyraża się zgodę na odpłatne przejęcie do gminnego zasobu nieruchomości, działkę gruntu
położoną  w Lipinach, oznaczoną nr ewidencyjnym 166/7 o pow. 117 m2 ,  dla której w Sądzie
Rejonowym w Wągrowcu prowadzona jest księga wieczysta pod oznaczeniem PO1B/00028901/8.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XXXIV/397/2017 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

E/ odpłatnego przejęcia na własność Gminy Margonin działek gruntu w Próchnowie,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
§ 1.  Wyraża się zgodę na odpłatne przejęcie do gminnego zasobu nieruchomości, działki gruntu
położone  w Próchnowie, oznaczone nr ewidencyjnymi 22/35 o pow. 1436 m2 oraz 22/33 o pow.



1597 m2, dla których w Sądzie Rejonowym w Wągrowcu prowadzona jest księga wieczysta pod
oznaczeniem PO1B/00037312/8. 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin. 
§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XXXIV/398/2017 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu.

F/ przejęcia na własność Gminy Margonin działek gruntu w Zbyszewicach,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
§  1.  Wyraża  się  zgodę  na  nieodpłatne  przejęcie  na  własność  Gminy  Margonin,  działki  gruntu
położonej w Zbyszewicach, oznaczonej nr ewidencyjnym 131/1 o pow. 94 m2 , dla której w Sądzie
Rejonowym w Wągrowcu prowadzona jest księga wieczysta pod oznaczeniem PO1B/00021999/2.
§  2.  Wyraża  się  zgodę  na  odpłatne  przejęcie  na  własność  Gminy  Margonin,  działek  gruntu
położonych w Zbyszewicach, oznaczonych nr ewidencyjnymi: 129/1 o pow. 76 m2 , 129/2 o pow.
140 m2, 129/3 o pow. 45 m2, 129/4 o pow. 91 m2, dla których w Sądzie Rejonowym w Wągrowcu
prowadzona jest księga wieczysta pod oznaczeniem PO1B/00021917/4.
§ 3. Uchyla się uchwałę nr XXXII/374/2017 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 13 kwietnia 
2017 r. w sprawie nieodpłatnego przejęcia gruntów w Zbyszewicach.
§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 5. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XXXIV/399/2017 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

G/ ponownego wydzierżawienia nieruchomości gruntowych, 
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
oraz  będących  w  użytkowaniu  wieczystym  Gminy  Margonin  na  okres  do  3  lat,  zgodnie  z
załącznikiem do niniejszej uchwały.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XXXIV/400/2017 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.

H/  wydzierżawienia  w  drodze  bezprzetargowej  nieruchomości  gruntowych  stanowiących
własność Gminy Margonin,



M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
§  1.  Wyraża  się  zgodę  na  wydzierżawienie  w  drodze  bezprzetargowej,  na  okres  10  lat
nieruchomości gruntowej, położonej w Margoninie, oznaczonej ewidencyjnie jako działka nr 24/16
o pow. 278 m2, na rzecz Orange Polska S.A z siedzibą w Warszawie.
§ 2. Wyraża się zgodę na wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej, na okres 5 lat części 
nieruchomości gruntowej, położonej w Próchnowie, oznaczonej ewidencyjnie jako działka nr 94 o 
pow. 6 m2, na rzecz Orange Polska S.A z siedzibą w Warszawie.
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XXXIV/401/2017 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

I/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2017,
Skarbnik Gminy D. Bogacz - przedstawiła projekt uchwały. Pani Skarbnik zgłosiła w pierwszej
kolejności  2  autopoprawki  do  projektu  uchwały.  Wpłynęło  zawiadomienie  od  Wojewody
Wielkopolskiego z tytułu dotacji celowej w kwocie 42.904,- zł na dożywianie. Druga zmiana to
zwiększenie wydaktów gminy poprzez zakup serwera do tworzenia kopii zapasowych w kwocie
5.000,- zł,
Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  wniesienie  do  projektu  uchwały  przedstawionych
autopoprawek
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

1. Zwiększa się plan dochodów budżetowych o kwotę 57.904,- zł, w tym:
- z tytułu dotacji z WFOŚiGW w Poznaniu w kwocie 15.000,- zł  na pokrycie kosztów zadania
„Prace  pielęgnacyjne  na  zabytkowej  Alei  Lipowej  w  gminie  Margonin  na  podstawie  zawartej
umowy,
-  z  tytułu  dotacji  celowej  w  kwocie  42.904,-  zł  na  dożywianie  zgodnie  z  zawiadomieniem
Wojewody Wielkopolskiego.
2.  Zwiększa się plan przychodów gminy § 950 o kwotę 17.803,-  zł  z tytułu wolnych środków
pozostałych z 2016 r.
3. Zwiększa się plan wydatków ogółem o kwotę 75.707,- zł, w tym:
Drogi publiczne gminne- zwiększa się o kwotę 240.000,- zł, w tym:
- wydatki bieżące dot. dróg gminnych (remonty dróg, witacze przy drogach)- 90.000,- zł,
- budowa parkingu w Żoniu- 150.000,- zł,
· Turystyka- zwiększa się o kwotę 25.150,- zł, w tym:
- wyciąg nart wodnych (uzupełnienie piasku, zakup stolików i parasoli)- 25.150,- zł.
· Gospodarka gruntami i nieruchomościami-pozostała działalność- 16.700,- zł, w tym:
- telewizja kablowa (opłaty)- 16.700,- zł.
· Administracja publiczna- zwiększa się o kwotę 85.100,- zł, w tym:
- zwiększenie wydatków bieżących – 20.000,- zł,
- promocja gminy – 50.000,- zł,
- wydatki na gabloty ogłoszeniowe i opłaty sądowe- 10.100,- zł,
- zakup serwera do tworzenia kopii zapasowych w kwocie 5.000,- zł,
· Oświata i wychowanie- zwiększa się o kwotę 35.000,- zł, w tym:



- zwiększenie zadania adaptacji i rozbudowy przedszkola samorządowego o kwotę 30.000,- zł,
- siłownia -remont II etap- 5.000,- zł.
· Opieka społeczna o kwotę 42.904,- zł – środki z dotacji celowej na dożywianie.
· Gospodarka komunalna i ochrona środowiska- zmniejsza się o kwotę 1.372.747,- zł, w tym:
- poprawa oświetlenia ulicznego (Próchnowo) - zwiększa się o 2.500,- zł,
- likwidacja roślin barszczu Sosnowskiego, zakup ławek-zwiększa się o 23.000,- zł,
-  zmniejszenie  wartości  zadania  uzbrojenie  terenów  między  ul.  Strzelecką,  a  Cmentarną  o
1.398.247,- zł, (z 2017 roku na rok 2018).
- środki z dotacji z WFOŚiGW w kwocie 15.000,- zł na realizację zadania „Prace pielęgnacyjne na
zabytkowej Alei Lipowej w gminie Margonin”,  a wcześniej  zaangażowane środki własne w tej
samej wysokości przeznaczone zostały inne wydatki.
· Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zwiększa się o kwotę 3.600,- zł, w tym:
– zakup altany na plac zabaw w Sułaszewie-3.600,- zł.
· Kultura fizyczna – zwiększenie o kwotę 1.000.000,- zł, w tym:
- nowe zadanie „Budowa boiska lekkoatletycznego w Lipinach”.
4.  Dokonuje  się  przesunięć  pomiędzy  paragrafami  w dziale  700,  750,  801,  900,  921 i  926  w
granicach obecnego planu wydatków oraz przesunięć pomiędzy działami z dz.  900 do dz.  853
kwoty 915 zł na odsetki dotyczące projektu dla wykluczonych cyfrowo.
5. Dokonuje się zmiany udzielonej dotacji dla instytucji kultury w kwocie 1.888.900,- zł z MGOK
na MGBP w związku ze złożeniem wniosku o dofinansowanie zadania Przebudowa z nadbudową i
rozbudowa  budynku  kina  na  nową  siedzibę  MGBP w  Margoninie  oraz  budowa  budynku  filii
bibliotecznej w Lipinach.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Radny J. Staniewski - powiedział,  że nie weźmie udziału w głosowaniu ze względu na to iż w
projekcie uchwały jest budowa parkingu przy cmentarzu w Żoniu, a cmentarz należy do parafii pod
wezwaniem  św.  Marcina  w  Żoniu,  gdzie  jestem  szafarzem  i  chciałbym  uniknąć  zarzutu
bezstronności. 
Radny A. Rogacki – zapytał, ile do tej pory kosztowała likwidacja barszczu sosnowskiego?
Burmistrz – powiedział, że do tej pory na likwidację barszczu sosnowskiego wydaliśmy 30.000 zł. I
przewidujemy jeszcze co najmniej  50.000 na ten rok.  Jest  to  ciężka do zwalczenia roślina,  Co
tydzień  dostajemy  jakąś  informację  o  nowych  miejscach  wzrostu.  W  jednym  roku  musi  być
dokonany kilkakrotny oprysk. 
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
14 0 1

Uchwała nr XXXIV/402/2017 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu.

J/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2017-2021,
Skarbnik  Gminy  D  Bogacz  przedstawiła  projekt  uchwały.  Zmienia  się  wieloletnią  prognozę
finansową Miasta i Gminy Margonin na lata 2017-2021 obejmująca dochody i wydatki bieżące,
dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu, przeznaczenie nadwyżki lub sposób finansowania
deficytu,  przychody  i  rozchody  budżetu,  kwotę  długu  oraz  sposób  finansowania  spłaty  długu
zgodnie  z  załącznikiem nr  1  do uchwały.  Z  zmienia  się  wieloletnie  przedsięwzięcia  finansowe
zgodnie z załącznikiem nr 2. Zmiany są ściśle związane ze zmianami uchwały budżetowej i dotyczą
roku 2017. Wielkości są zgodne z danymi wykazanymi w uchwale budżetowej. W zał. nr 1 ulegają
zmianie dane dot. 2017 roku. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Radny J. Staniewski – poinformował, że również przy głosowaniu nad projektem tej uchwyty nie
będzie brał udziału w głosowaniu. 



Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
14 0 1

Uchwała nr XXXIV/403/2017 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu.

K/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi
Młynary (część północno- wschodnia).
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
§ 1.  Przystępuje  się  do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego wsi
Młynary (cześć północno - wschodnia)
§ 2. Granice obszaru objętego miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego wsi Młynary
(cześć północno - wschodnia) ilustruje załącznik nr 1, stanowiący integralną część uchwały.
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Pan T. Kaczuba – zapytał o co chodzi w tej uchwale, chcielibyśmy to wiedzieć zanim uchwała
zostanie podjęta. 
Pani K. Furman - poprosiła raz jeszcze o odczytanie przedmiotowej uchwały. 
Radny A. Rogacki – zapytał, o co chodzi w tej uchwale.
Burmistrz – odpowiedział, że chodzi o to, żeby zmienić tę uchwałę aby w przyszłości nie można
było tam stawiać ferm.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
15 0 0

Uchwała nr XXXIV/404/2017 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu.

Ad/ 8.   Wolne głosy:  

Radny Powiatowy W. Burzyński – powiedział, że dobrze że ostatnia uchwała została podjęta, tylko
w dalszym ciągu dla nas i mieszkańców Młynar jest ona niezrozumiała. Nie bardzo rozumiem nad
czym Państwo głosowali? 
Burmistrz – odpowiedział, że plan był ustalany 2 lata temu. Było wszystko wyłożone do wglądu.
Zainteresowania jednak nie było. Plan został ustalony w takiej formie jak jest. Każdy ma prawo na
swoim  prywatnym  ternie  zbudować  czy  rozwijać  swoją  działalność  zgodnie  z  prawem.  Teraz
dopiero przystępujemy do sporządzenia zmiany tego planu. 
Radny  Powiatowy W.  Burzyński  –  zasygnalizował,  że  sygnalizacja  świetlna  przy  przejściu  dla
pieszych  przy  USC  bardzo  szybko  reaguje  na  zmianę  świateł.  Zbliżając  się  do  przejścia  dla
pieszych sygnalizacja reaguje na samochody, które wyłaniają się z dołu i nawet nie jesteśmy w
stanie wyhamować żeby się zatrzymać. 
Burmistrz – dodał, że należy jechać z taka prędkością żeby zachować szczególna ostrożność. Tam
są pasy i trzeba jeździć 20 km/h. 
Pani J. Cieślik – powiedziała, że tam jest ograniczenie do 40 km/h.
Radny Powiatowy W. Burzyński – dodał,  że  takie  też jest  drugie przejście  koło policji.  Pieszy
podchodzi do słupa naciska i momentalnie włącza się pomarańczowe światło. Nie ma tam czasu na
jakąkolwiek reakcję.
Burmistrz – powiedział, że jak nie wystarczy czasu na reakcję trzeba przestać jeździć samochodem. 



Od organizacji ruchu drogowego są inżynierowie i zarząd dróg wojewódzkich oraz policja. 
Radny Powiatowy W. Burzyński – powiedział, że dzisiaj po raz pierwszy otrzymał 6-7 telefonów z
miejscowości Radwanki, że coś z  gruntami w Radwankach jest nie tak, że ktoś już „msajstrował”
przy zmianie kwalifikacji gruntów i ich odrolnienia w październiku zeszłego roku. Dotyczy to ok.
10 ha koło cmentarza w Radwankach. Była dyskusja na temat tego że coś ma tam być budowane.
Chciałbym  się  dowiedzieć,  czego  dotyczyła  sesja  w  październiku  lub  listopadzie  w  sprawie
zamiany gruntów?
Burmistrz – powiedział, że nie ma pojęcia o czym Pan Radny Powiatowy W. Burzyński mówi i o
czym mówią w Radwankach. Jak ustalaliśmy plan zagospodarowania przestrzennego to teren w
kierunku Budzynia 10-15 ha w planie jest zakreślone jako przemysł. Uważamy, że to są atrakcyjne
tereny pod przemysł, bo jest ok 3 km do drogi nr 11 i fajnie byłoby gdyby jakiś inwestor chciałby
jakąś fabrykę tam postawić. Chcielibyśmy zrobić tam taką druga strefę ekonomiczną, ale żeby do
tego  doszło  to  gmina  musi  być  właścicielem  gruntów.  Prywatna  osoba  nie  zrobi  strefy
ekonomicznej. Prywatna osoba może sprzedać ten grunt, ale sama nie może tego utworzyć, musi
być podmiot gminny. W planach zagospodarowania przestrzennego jest to teren pod przemysł.
Radny Powiatowy W. Burzyński – powiedział, że zdziwiło go zapytanie Pani Radnej Koźlarek. 
Burmistrz – powiedział, że nic nie wie na ten temat, ktoś puścił jakąś plotkę. Na temat ferm nic nie
wiem, nie przyszło żadne pismo do gminy. Plan oznacza to, że tam może powstać przemysł, ale
właściciele tych terenów będą najpierw musieli wyrazić chęć sprzedaży tych działek. 
Radny Powiatowy W. Burzyński – dodał, że być może chodziło o tą strefę ekonomiczną. 
Pani J.  Cieślik – powiedziała,  że w Pawłowie Żońskim taka fotokomórka jest  ustawiona na 50
km/h. 
Burmistrz – powiedział, że w tym miejscu jest znak radarowy pomiar prędkości.
Pani J. Cieślik – powiedziała, że nie ma tam takiego znaku. Droga do Wągrowca to jest koszmar.
Wiatraki  zabrały  pieniądze,  a  my  po  tych  dziurach  jeździć  musimy.  Kiedy  w  końcu  zostanie
zrobiony zakręt w Żoniu. Tam są same dziury, które są tylko połatane i na nowo po czasie robią się
wielkie dziury. 
Radny Powiatowy W.  Burzyńśki  –  powiedział,  że  jeżeli  ludzie  będą  jeździć  tak  jak jest  droga
wytyczona, a nie po polu to nie będzie problemu. 
Pani J. Cieślik – dodała, że tam tak nie idzie przejechać normalnie. Dwa samochody jak jadą, to się
nie miną. 
Burmistrz  – powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  drogę  Margonin  – Wągrowiec  to  zapaliło  się  małe
światełko w tunelu. Dzisiaj przyszło pismo informujące, że Urząd Marszałkowski przystępuje do
sporządzenia  dokumentacji  wszystkich  warunków  środowiskowych  drogi  z  Wągrowca  do
Margonina. Zaczęli robić dokumentację. Pierwszy krok został potwierdzony. Procedury się zaczęły. 
Pani J. Cieślik – powiedziała, że jest prośba aby droga od figur do cmentarza, która jest i tak do
remontu, bo dziury które są łatane wybijają się na nowo zrobić jednokierunkowa.
Burmistrz – powiedział, że w pierwszej kolejności robimy drogę i parking i będzie dojazd od strony
drogi przy jeziorze. Będziemy robić to porządnie.
Pani Sołtys S. Laskowska – zapytała, co się dzieje z drogą w Kowalewie?
Burmistrz  –  odpowiedział,  że  jest  rozstrzygnięty  przetarg,  są  wszelkie  pozwolenia  i  zgody  na
budowę. Chcieliśmy od razu zrobić drogę od Kowalewa do Tereski. Niestety, jeżeli to jest powyżej
kilometra  to  przebudujemy  na  to  warunki  środowiskowe,  więc  w  tym kierunku  wszystko  jest
załatwiane.  Wszyscy  właściciele  nieruchomości  przylegającej  do  drogi  otrzymali  informację  z
ochrony środowiska o zamiarze budowy drogi i wysłali też takie pismo do Pani Sobeckiej i przyszła
odpowiedź, że adresat nie żyje. Pani Sobecka zmarła 5 lat temu. Pomimo tego, że nie zabieramy w
tym miejscu gruntu na poszerzenie i budowę drogi, właściciel ma prawo wypowiedzieć się co do
budowy tej dogi, ale skoro nie żyje to nie ma możliwości wypowiedzenia się w tej sprawie, dlatego
wydział ochrony środowiska wstrzymał się z wydaniem decyzji zezwalającej na budowę drogi, bo
musi zrobić postępowanie spadkowe po Pani Sobeckiej, żeby prawni spadkobiercy mogli zabrać
głos w sprawie budowy tej drogi. Postępowanie sadu potrwa na pewno rok. Żeby jednak nie czekać
tyle czasu postanowiliśmy skrócić ten odcinek do ok 950 m do działki przed Panią Sobecką i wtedy



nie musimy mieć decyzji środowiskowych, bo będzie to poniżej 1000 m. Czekamy na wydanie
decyzji o pozwoleniu na budowę ze starostwa. Mamy na dzieję, że prace ruszą w lipcu, a tamten
odcinek 300 m. będzie zrobiony jak wszelkie sprawy formalne zostaną uregulowane.
Sołtys S. Laskowska – zapytała, co będzie z boiskiem w Kowalewie?
Burmistrz  – odpowiedział,  że  boisko ruszy  niedługo.  Burmistrz  powiedział,  że  najpierw trzeba
uregulować wszystkie sprawy formalne. 
Pani M. Miler – pogratulowała organizatorowi za pokaz sztucznych ogni który miał miejsce nad
jeziorem w Margoninie z okazji rozpoczęcia lata. Pokaz był bardzo widowiskowy, gratuluje. Pani
M. Miler - zapytała, kto na tą chwilę kieruje ośrodkiem kultury w Margoninie?
Burmistrz – odpowiedział, że Zastępca Burmistrza.
Pani M. Miler – zapytała na jakiej podstawie?
Burmistrz – odpowiedział, że na podstawie powiedzenia obowiązków przez Burmistrza.
Pani M. Miler – zapytała jaka jest podstawa prawna tego powierzenia?
Burmistrz – odpowiedział, że musiałby sprawdzić w dokumentach.
Pani M. Miler – zapytała, czy to jest nadal art. 16 a....
Burmistrz – odpowiedział, że nie wie jaki jest to artykuł, nie musi wiedzieć wszystkiego, od tego są
prawnicy, którzy znają artykuły.
Pani M. Miler – dodała, że to Burmistrz podpisuje te akty.
Burmistrz – odpowiedział, że tak.
Pani M. Miler – zapytała, czy Burmistrz wie co podpisuje, czy nie wie?
Burmistrz – odpowiedział, że jeżeli Zastępca powie, że to wszystko jest zgodne z prawem, to ja to
podpisuje. 
Pani M. Miler – zapytała, czy Zastępca Burmistrza za kierowanie instytucja kultury pobiera profity?
Burmistrz – powiedział, że Zastępca nie pobiera za to wynagrodzenia. 
Pani M. Miler – powiedziała, że nie ma więcej pytań.
Pan T. Kaczuba – skierował prośbę do rady w sprawie dodatków dla nauczycieli,  zgłosił ustnie
projekt autorski aby te dodatki  negocjować procentowo w stosunku do jakiejś  kwoty,  która się
zmienia z urzędu. Np. do pensji  stażysty,  jeżeli  ta pensja rośnie to dodatki też rosną kwotowo.
Prośba  i  sugestia  –  żeby  zrobić  to  w  sposób  procentowy.  Droga  w  Kowalewie  –  sprawa
uwarunkowania wodno środowiskowe jak się mają do przepustu który jest w Lipinach. Prowadzimy
postępowanie spadkowe i chciałbym wyrazić deklarację, że jako jeden ze spadkobierców wyrażam
zgodę  na  to  żeby  wejść  na  tą  działkę,  ponieważ  tam  staje  się  to  powoli  niebezpieczne.
Rozmawiałem w gminie o tym,  że  można by postawić  tam słupki  ostrzegające.  Jest  tam teraz
niebezpiecznie. Osobiście deklaruje że jak najbardziej można tam to skończyć
Burmistrz – powiedział, że kosztorys jednego przepustu wyniósł 400.000 zł. Drugi przepust jest
jeszcze dłuższy. Przez te 2 lata staraliśmy się znaleźć rozwiązanie. Znaleźliśmy takie rozwiązanie.
Musi być zrobiony nowy projekt i liczymy że całość wyjdzie nie więcej jak 200.000 zł i jest to w tej
chwili przygotowywane i mamy nadzieję, że w tym roku będzie to zrobione.
Pani K. Furman – zapytała jaka szeroka będzie droga mdz. ul. Cmentarną i ul. Strzelecką?
Burmistrz – powiedział, że to jest droga która przechodzi przez strefę ekonomiczną. 
Pani K. Furman – zapytała jak przebiega ta strefa ekonomiczna?
Burmistrz – odpowiedziała, że zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego, zaczyna się
mw. przed zakładem Pana Cierzniaka w stronę za cmentarzem.
Pani  K.  Furman  –  powiedziała,  ze  wystarczyło  powiedzieć  że  mdz.  cmentarzem,  a  Panem
Gworkiem. Ja pytam gdzie droga będzie szła, a nie gdzie jest strefa.
Burmistrz – powiedział, że to jest strefa ekonomiczna, a droga pójdzie przez strefę. 
Pani K. Furnman – powiedziała, że mnie nie obchodzi ją przez co pójdzie droga, tylko koło czego
pójdzie, jaka jest organizacja. Pan Burmistrz krzyczy, a ja pytam o organizację. Czy my jesteśmy tu
intruzami?
Burmistrz – powiedział, że nie krzyczy tylko odpowiada precyzyjnie, że droga pójdzie przez strefę
ekonomiczną. 
Pani K. Furman – odniosła się do przetargu w 2016 r. który dotyczył działki gruntu położonej w



Sułaszewie gmina Margonin, obręb Sułaszewo oznaczonej nr 1 /10 o pow. ok 4 ha. Brak planu
miejscowego, studium ukierunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego przedmiotowa
działka  jest  przeznaczona  na  cele  produkcyjne,  składy  i  magazyny.  W  ewidencji  gruntów  i
budynków działka stanowi użytki rolne i leśne. Cena wywoławcza 318.829,00 zł. Czy ten przetarg
się odbył i działka została sprzedana.
Burmistrz – tak tę działkę kupił w Sułaszewie Pan Artur Lupa. 
Pani K. Furman – można powiedzieć że to prawie prezent urodzinowy. Za taka cenę sprzedać 7-8 zł
za m2. Można tam postawić składy magazyny produkcję.  Słuchy chodzą,  że ma tam być jakaś
hodowla. 
Burmistrz – powiedział,  że jeśli  chodzi o sprzedaż nieruchomości to cenę ustala rzeczoznawca.
Burmistrz nie wymyśla sobie ceny dla kolegi. Cenę jakiegokolwiek gruntu ustala rzeczoznawca.
Pani  K.  Furman  –  zapytała,  czy  nie  było  lepiej  najpierw  odrolnić  tę  ziemię  i  sprzedać  jako
produkcja składu i magazynu?
Burmistrz – powiedział, że to jest działka gdzie nie ma prądu. Najbliższy prąd jest w Sułaszewie. 
Pani K. Furman – dodała, że prawdopodobnie do fabryki papieru za cmentarzem też był problem z
prądem i zapewne też za takie pieniądze tam były sprzedawane grunty.
Burmistrz – powiedział, że nie wie za jaką kwotę zostały sprzedane te działki.
Pani K. Furman – skierowała pytania do Przewodniczącego Rady odnośnie studium. Przedstawiła
Przewodniczącemu  plan  studium  z  odpowiednim  zaznaczeniem  przeznaczenia  terenów.  Czy
Państwo robicie to wszystko zgodnie z prawem? Czy dbacie również państwo o mieszkańców. W
planach zagospodarowania przestrzennego jest  dbanie o jedna grupę ludzi  -  o przedsiębiorców.
Rozumiem że gmina ma zaległości, że nie były tworzone tereny pod przemysł, ale Budzyń jeszcze
jak byli naczelnicy to tworzył takie tereny i zwalniał z podatków. Państwa poprzednicy, naczelnicy
tego nie zrobili. Zażądajcie państwo studium jak wygląda i plan dla Radwanek. Prawdopodobnie
będzie to strefa przemysłowa. Trzeba zwrócić uwagę co jest zapisane w planach, pod jaki przemysł,
pod jakie magazyny, pod jakie usługi. To jest bardzo ważne. Nasza gmina, organ stanowiący nie
dba o mieszkańców. Powstał recykling na ul.  Strzeleckiej  i  przy ul.  Cmentarnej.  Nie było tego
wcześniej. Chodzi o recykling i celulozę. Stanowi to pogorszenie stanu środowiska. Pytam o to czy
jest protokół konsultacji społecznych, ja nie widziałam żeby był. A takie przedsięwzięcia należy
konsultować ze społeczeństwem?
Przewodniczący  Rady  –  zapytał,  czy  Pani  K.  Furman  czy  to  są  wszystkie  pytania  do
Przewodniczącego Rady? Czy ma Pani jakieś jeszcze pytania?
Pani K. Furman – powiedziała, że nie będzie żadnego więcej, jeśli się Pan do tych wszystkich pytań
i uwag się odniesie.
Przewodniczący  Rady  –  powiedział,  że  w  związku  z  tym,  że  na  poprzedniej  sesji  rady  były
poruszane te same problemy gminy Margonin proszę złożyć pisemne zapytanie do Rady Miasta i
Gminy  Margonin,  gdzie  zostanie  Pani  szczegółowo  poinformowana  o  wszystkich  zapytaniach,
które Pani złoży. I na tym skończymy tą dyskusję, ponieważ jest zbyt dużo szczegółów, na które w
tej chwili Pani nie odpowiem. 
Pani  I.  Kajzer  –  zapytała,  czy  jest  podpisana  umowa  z  Panem  dr  J.  Kupcem  z  Poznania  z
Uniwersytetu?
Burmistrz – odpowiedział, że jeszcze nie jest podpisana umowa. Pan M. Nowaczewski się z tym
Panem kontaktuje. Jutro się możemy dowiedzieć. Nie udało mi się też jeszcze rozmawiać z panem
senatorem.  Nie  możemy  zgrać  terminów  spotkania.  Pan  Nowaczewski  jak  wróci  z  urlopu  to
będziemy rozmawiać. 
Pan T. Kaczuba – zapytał o firmę Asta net. Do kogo należy się zwrócić żeby ta sieć w wiosce
została rozprowadzona? 
Burmistrz – powiedział, że należy zwrócić się bezpośrednio do tej firmy, to jest inwestycja urzędu
marszałkowskiego my nie mamy z tym nic wspólnego. Na plakatach są telefony wskazane gdzie
należy dzwonić.
Pan T. Kaczuba – powiedział, że w Czasie Margonina pojawiła się informacja o rewitalizacji wsi
Lipiny i chciałby się dowiedzieć co wchodzi w skład tej rewitalizacji? Czy będzie to cmentarz?



Burmistrz – odpowiedział, że to jest w tej chwili opracowywane i na tą chwilę jeszcze nie wiemy.
Radny A. Rogacki – powiedział, że cmentarz nie wchodzi w rewitalizację. Tylko rozbudowa szkoły
i budowa świetlicy z przedszkolem. 
Pan  T.  Kaczuba  –  zapytał,  czy  jest  możliwość  ściągnięcia  środków  unijnych  na  rewitalizacje
cmentarza. Na tym cmentarzu oprócz ewangelików leżą też mieszańcy Lipin i Konar, katolicy. Tam
się pojawiają zdjęcia, ludzie przychodzą.
Burmistrz  – odpowiedział,  że  nie  wie kto jest  właścicielem tego cmentarza.  My na tyle  na ile
możemy uporządkowaliśmy ten teren. Nie na wszystko są pieniądze unijne. 
Radny A. Rogacki – dodał, że były już dwa razy składane winsoki. Raz z urzędu marszałkowskiego
i raz unijne i otrzymaliśmy 2 razy negatywna odpowiedź.
Pan T. Kaczuba – dodał, że do momentu jak zaczęliśmy się tym interesować, to służyło to jako
toaleta dla przejeżdżających ludzi. Teraz jak zostało to chociaż uporządkowane to dumnie się na to
patrzy, jest różnica mentalna mieszkańców gminy i Polaków. Pojawiają się nawet znicze. Ma to być
świadectwem, jak dbamy o tych którzy tu kiedyś mieszkali. żeby nie niszczało.
Radny A. Rogacki – powiedział, że właścicielem tego obiektu jest teraz gmina.
Burmistrz  –  poprosił  o  przyjście  we  wrześniu  na  zebranie  wiejskie,  będzie  rozdysponowany
fundusz sołecki i może będzie można coś z tego przeznaczyć na to.
Radny A. Rogacki – na razie nie ma takich konkursów, jak będą to na pewno będziemy składać taki
wniosek.
Pani  K.  Furman – poprosiła  Przewodniczącego Rady o odpowiedź na  pytanie.  Dlaczego organ
stanowiący planując studium i plan zagospodarowania przestrzennego nie przestrzega określonego
ładu przestrzennego określonego w definicji ustawy o planowaniu i gospodarce przestrzennej. Jest
art. 10 i definicja ładu przestrzennego. Jeżeli 48 ha jest w bezpośrednim sąsiedztwie z malutkim
tylko odcinkiem mieszkaniowym to chyba jest coś nie tak. 
Przewodniczący Rady – poprosił o złożenie pisemnego zapytania do Przewodniczącego Rady.
Pani – zasygnalizowała do radnych powiatowych o przepust na Próchnowskich Osadach. Jest tam
niebezpiecznie, czy coś się w tej sprawie dzieje? Należy to należycie oznaczyć bo to się zapadło i z
drogi jest zjazd do rowu.
Radny powiatowy Pan W. Burzyński – odpowiedział, że przy naprawie cząstkowej jezdni miał być
postawiony inaczej na rurach metalowych żeby to nie zapadło się ponownie. Nie wiem czy jest to
zrobione. 
Pani I. Kajzer – zapytała o hotel w Margoninie i czy coś się dzieje z pałacem w Margońskiej Wsi.
Mieszkańcy liczyli na pracę w tym toku a tam się nic nie dzieje.
Burmistrz – powiedział, że ludzie się pytają o pracę a pracodawcy mówią że ludzi do pracy nie ma.
Właściciel hotelu powiedział, że w związku ze zmiana sposobu użytkowania z ośrodka dla osób
starszych na na hotel 4 gwiazdkowy przebudowują środek hotelu ma być basen, zmieniana była
linia zabudowy ponieważ linia ta była pod kątem 45 stopni za hotelem w kierunku Chodzieży a to
trwa rok.  Deklaracja  która  kilkakrotnie  się  zmieniała,  planują na  przyszłoroczny sezon.  To jest
deklaracja  słowna  póki  co.  Właściciel  powiedział,  że  jak  będzie  ten  czas  to  będą  szukali
pracowników.  Póki  co  nic  nie  wiadomo,  ponieważ trwają  prace  wewnątrz  budynku,  czynności
związanych z procesem zatrudniania nie podjęli. Jeśli chodzi o pałac to jest to własność prywatna.
Nowy właściciel przystąpił do opracowania nowego projektu remontu kapitalnego tego budynku za
mniejsze pieniądze. W tej chwili tylko budynek gospodarczy wyremontował. 
Radny  powiatowy  W.  Burzyński  –  poprosił  o  wyjaśnienie  punktu  c/  tj.  uchwały  w  sprawie
wyrażenia sprzeciwu dla budowy fermy brojlerów kurzych w miejscowości Młynary.  Czym się
różni ta uchylona uchwala od tej podjętej dzisiaj?
Burmistrz – odpowiedział, że podstawa prawną. 

Ad/ 9.  Zakończenie sesji
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  wyczerpano  wszystkie  punkty  programu,  w  związku
z czym ogłasza zamknięcie XXXIV sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 29 czerwca
2017 roku o godz. 18:00. 
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